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Notat vedrørende eliteidrætslinjen 
 

Notatet beskriver muligheder for dispensation til elever, der modtager 

afslag ved søgning til eliteidrætslinjen, efter forslag om at ændre optaget fra 

28 til 24 elever. Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt at søge om 

dispensation.  
 
Engstrandskolens eliteidrætslinje er et tilbud til elever i 7.-9. klasse, som 
dyrker idræt på højt niveau. 
 

Nuværende ansøgnings- og optagelsesprocedure  
En elev kan søge om optagelse på linjen, hvis eleven opfylder kravet om at 
være eliteidrætsudøver. Det betyder I Hvidovre Kommune: 
 

• at eleven har ambitioner om at udforske sit sportslige potentiale og 
samtidig har viljen og interessen til et stigende træningsomfang og 
prioritering af sporten frem for andre ting 

• at eleven minimum træner tre gange om ugen på 
optagelsestidspunktet 

• at eleven deltager i kampe/konkurrencer på højest mulige sportslige 
niveau i klubben 

• at eleven har et sportsligt udviklingspotentiale, der vurderes til som 
minimum at række til nationalt niveau inden udgangen af sine 
teenageår 

 
En elev søger optagelse på eliteidrætslinjen ved at lave en motiveret 
ansøgning ud fra en fast skabelon. Ansøgningen består af tre sider. På 
første side skal eleven skrive lidt om sig selv samt om sin motivation for at 
gå på linjen. På side 2 skal træneren sammen med eleven lave en 
udtalelse, der beskriver styrker og udviklingsområder for elevens sportslige 
kunnen. På side 3 skal elevens klasselærer lave en udtalelse om elevens 
faglige og sociale kunnen. Alt sammen er med til at danne grundlag for 
udvælgelsen. 
 
Ansøgningen vurderes fagligt og pædagogisk af Rådet for Eliteidrætslinjen, 
som blev oprettet af Kommunalbestyrelsen d. 26. januar 2017. Rådet for 
Eliteidrætslinjen består af 5 medlemmer: 

• Skoleleder på Engstrandskolen og formand for rådet: Morten Toft 

• Et medlem af Idrætsrådet: Ena Christiansen 

• Et medlem fra SKOK: Katrine Høybye Frederiksen 

• Koordinatoren: Thomas de Florie  

• En sportschef fra en af Hvidovres klubber: Michael Bruun Jepsen 

Rådets primære opgave er at vurdere elevernes ansøgninger, give tilsagn 
eller afslag på optagelse med skriftlig begrundelse. 
 
Ved optag tager rådet desuden udgangspunkt i, hvordan kønsfordelingen 
er, og at der er en bred repræsentation af sportsgrene. 
 
Ved afslag til en kvalificeret ansøger, kan eleven komme på en venteliste. 
Nye elever kan søge om optagelse løbende og komme på venteliste, indtil 
der er plads på linjen. 
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